
UCHWAŁA NR XXVI.142.2020 
RADY GMINY MASŁOWICE 

z dnia 18 maja 2020 r. 

w sprawie przekazania petycji z dnia 23 marca 2020 roku według właściwości 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. 
z 2020 r. poz. 713) oraz art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r. poz. 870) 
uchwala się, co następuje: 

§ 1. Uznaje się Radę Gminy Masłowice za niewłaściwą do rozpatrzenia petycji z dnia 23 marca 2020 r. 
dotyczącej ochrony zdrowia mieszańców przed elektroskażeniem i przekazuje petycję Ministrowi Zdrowia jako 
organowi właściwemu. 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

  
 

Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Mariusz Sarna 
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Uzasadnienie do uchwały

W dniu 23 marca 2020 roku do Rady Gminy Masłowice wpłynęła petycja w sprawie podjęcia uchwały
w zakresie ochrony zdrowia mieszkańców przed elektroskażeniem.

W uzasadnieniu petycji Koalicja Polska Wolna od 5G wskazała, iż nie ma jeszcze badań dotyczących
wpływu przewlekłej ekspozycji na promieniowanie, które jest emitowane przez nadajniki i telefony
w standardzie 5G, istnieje jednak duże prawdopodobieństwo negatywnego ich wpływu dla środowiska
i człowieka. Jednocześnie wnoszący petycje wskazał, iż z dniem 1 stycznia br. weszło w życie
rozporządzenie Ministra Zdrowia podnoszące 100-krotnie dopuszczalny poziom pól elektromagnetycznych
z zakresu mikrofalowego w środowisku. Ministerstwo zlekceważyło przy tym opinie naukowców
przeciwnych tym zmianom.

Biorąc pod uwagę powyższe wnoszący petycję domagają się by Rada Gminy Masłowice:

1. Wyraziła swoje negatywne stanowisko wobec:

a) wielokrotnego zwiększania od 01.01.2020 roku dopuszczalnego poziomu ekspozycji mieszkańców na
pole elektromagnetyczne z zakresu mikrofalowego;

b) wprowadzania standardu 5G bez wcześniejszego zbadania wpływu tej technologii na zdrowie
mieszkańców i działanie implantów oraz bez wdrożenia właściwego systemu natężenia PEM w środowisku,

2) zaleciła by:

a) zdemontowano istniejące sieci Wi-Fi w szkołach tam, gdzie one istnieją i wykonano nowe instalacje
sieci komputerowych w oparciu wyłącznie o połączenia kablowe internetowe bądź światłowodowe;

b) nakazania przełączenia na lekcjach telefonów komórkowych w tryb samolotowy oraz zakazano ich
używania na przerwach poza celami zwianymi z informowaniem rodziców lub celach alarmowych;

3. zażądano zobowiązania do przeprowadzenia kampanii informacyjnych dla mieszkańców nt. zaburzeń
zdrowotnych związanych z PEM (telefon komórkowy, Wi-Fi i inne urządzenia bezprzewodowe).

Odnosząc się do żądania zawartego w petycji należy wskazać, iż Rada Gminy Masłowice nie jest
właściwa do jej rozpoznania. Jak wskazał to już wnoszący petycje, dotychczas nie przeprowadzono
szczegółowych badań w tym zakresie. Gmina nie posiada ani możliwości ani środków finansowych na
przeprowadzenie takich badań. Dopiero po przeprowadzeniu takich badań możliwe byłoby wyrażenie
negatywnego stanowiska wobec dopuszczalnego poziomu pola elektromagnetycznego. Bez jednoznacznych
badań niemożliwe jest również dokonanie demontażu istniejących sieci Wi Fi np. w szkołach, jak również
przeprowadzenie kampanii informacyjnej, gdyż winna się ona opierać o rzetelne informacje, a nie
przypuszczenia. Dlatego też zasadnym jest by w tym zakresie kompleksowe badania przeprowadził
właściwy resort, których odpowiada za zdrowia publiczne tj. Ministerstwo Zdrowia, przekazując w tym
zakresie stosowane rekomendacje gminom. Na właściwość Ministra Zdrowia do wypowiedzenia się w tej
kwestii wskazuje również fakt, iż to właśnie Minister Zdrowia wydał rozporządzanie z dnia z dnia
17 grudnia 2019 r. w sprawie dopuszczalnych poziomów pól elektromagnetycznych w środowisku (Dz. U.
z 2019 r. poz. 2448) uznał się za kompetentnego w tej kwestii dopuszczając zwiększanie poziomu pól
elektromagnetycznych, co winno być poprzedzone przeprowadzeniem stosownych badań.

W świetle powołanych powyżej wyjaśnień Rada Gminy Masłowice uznaje swoją niewłaściwość
i przekazuje petycję do rozpoznania organowi właściwemu tj. Ministrowi Zdrowia.

Przewodniczący Rady Gminy

Mariusz Sarna
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